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Protokoll.

Tidpunkt:

2022-11-10 klockan 15.00-16.00

Plats: Bodholmsplan 2, Sammanträdesrum Måsholmen.

Justering: Digitalt:

Christer Flink
Ordförande
2022-11-11

Rune Axelsson
Justerare
2022-11-11

Närvarande:
Christer Flink SPF
Rune Axelsson SPF
Christin Lundqvist SPF
Gertie Unhagen Deiving SPF
Ulla-Britt Bartell PRO
Kerstin Krook PRO
Lars Vallin SPF
Åke Hultman PRO

Övriga närvarande:
Leo Westerblom sekreterare.

Återbud:
Göran Cederstrand PRO
Lars Malmqvist SPF

Dagordning

1 § Mötets öppnande och godkännande av dagordningen

Ordföranden öppnar dagens sammanträde. Dagordningen godkänns
med tillägg under övrigt.

Leo Westerblom
Enheten Administration och IT
Tfn 08-508 24889
leo.westerblom.stockholm.se
stockholm.se



2 § Val av justerare.

Ordförande och ledamoten Rune Axelsson väljs att justera dagens
protokoll.

3 § Information från förvaltningen

a) Lån/utbyte av IPads.
Frågan om lån/utbyte av Ipads för ledamöterna i pensionärsrådet
ligger hos förvaltningen. Ingen föredragande deltar på dagens
sammanträde för att föredra punkten. Ordföranden informerar om
att han fått en uppgift om att stadsdelsförvaltningen kommer att
återkomma via enhetschefen Maria Thöyrä i frågan om ny iPad.

4 § Föregående protokoll

Protokoll 8/2022, datum 2022-10-20.

Rådet har inga synpunkter på föregående protokoll.

5 § Föredragningslista till Skärholmens stadsdelsnämnds
sammanträde

Synpunkter från rådet på nämndens ärenden sammanträde 2022-11-
17:
Punkt 23. Handlingsplan stadsgemensam basnivå för det
hälsofrämjande, förebyggande och uppsökande arbetet riktat till
seniorer. - svar på remiss SKHLM 2022/661. Rådets synpunkter
finns bilagda till stadsdelens remissvar.

Punkt 25 på föredragningslistan: "Markanvisning för del av
fastigheten Skärholmen 2: 1"
Pensionärsrådet anser det vara olämpligt att bebygga LSS-bostäder
på föreslagen plats, med tanke på det utsatta läget med omgivande
biltrafik.
Utgångspunkten måste vara att denna typ av boenden - såväl som
seniorboenden, vård-och omsorgsboenden, skolor och förskolor -
alltid bör placeras i miljöer utan störande trafikbuller och avgaser.

Här vill vi även påpeka den olämpliga tidpunkten för
offentliggörande av ärendet, även om det ej är ett beslutsärende för
stadsdelsnämnden. För möjlighet till eventuella synpunkter bör
det finnas på denna nämnds dagordning i god tid före



beslutstidpunkt, och inte som i detta fall efter att beslut tagits av
exploateringsnämnden.

Pensionärsrådets synpunkter om bostäder diskuteras även under §
6f.

6 § Särskilda frågor till detta sammanträde

a) Nomineringar av kommande års medlemskandidater i
rådet.

Förvaltningen planerar att sända ett mejl till Skärholmens
ordförandena i PRO respektive SPF seniorerna med önskemål om
lämna uppgifter om kandidater till Stadsdelsnämndens
pensionärsråd år 2023. SPF har inte fått klart än om en sjätte person
är klar.

b) Tider och Plats för kommande års sammanträden.
Kommande år kommer pensionärsrådet att sammanträden att flytta
till nya lokaler i Skärholmens centrum i samband med att
förvaltningen flyttar. Tiderna för rådets sammanträden planeras
ligga som tidigare en vecka före nämndens sammanträden.
Tidpunkterna för nämndens sammanträde beräknas vara klara i
december.

c) Telefonnummer till ledamöterna i rådet.
Rådet diskuterar möjligheterna att förvaltningen tillhandahåller en
sammanställning av rådsmedlemmarnas telefonnummer för rådets
ledamöter. Ett underlag för godkännande av sammanställningen
delas ut på kommande sammanträde.

d) Inbjudan från Region Stockholm
Stadsdelsförvaltningen har vidarebefordrat en inbjudan till rådet om
att delta på ett samverkansmöte med Region Stockholm. Datum för
mötet är den 25 november och sista anmälningsdag den 10
november. Eventuellt deltar en representant från rådet.

e) Inbjudan Trygghetsvandringar
Stadsdelsförvaltningen har vidarebefordrat en inbjudan till rådet om
att delta på trygghetsvandringar i Skärholmen. Rådet diskuterar
frågan. Några vandringar har redan genomförts vid dagens
sammanträde.



f) Samråd detaljplan 2021-10000
Ordföranden informerar om att tre punkthus ska byggas i
Skärholmen inom ramen för byggprojektet Fokus Skärholmen.

Rådet diskuterar en fråga om seniorboenden i Skärholmens
stadsdelsnämndsområde. Rådet har synpunkter till
Exploateringsnämnden, Exploateringskontoret,
Stadsbyggnadskontoret, Micasa:

Idag är vi drygt 5000 ålderspensionärer, som bor i Skärholmens
stadsdelsområde; om 20 år uppskattningsvis 60-70 % fler.
De flesta av oss vill bo kvar i Skärholmen, och helst i ett eget hem
så länge som möjligt. Men många bor idag i bostäder, som inte är
anpassade för oss äldre, t ex 3-våningshus utan hiss. Då vill man
gärna flytta till ett seniorboende 65+ och i hyresrättsform, eftersom
bostadsrätt både blir för dyrt och som pensionär får man kanske inte
tillräckliga bostadslån.
Stadens mål är 3600-4200 nya seniorbostäder till år 2040. Av dem
planeras ca 1500 genom Micasas försorg. För att uppfylla målet
behöver resterande lägenheter tillkomma hos övriga allmännyttiga
bolag eller hos privata aktörer.
Enligt uppgift har Exploateringsnämnden uppdraget att årligen
markanvisa 300 seniorbostäder upplåtna med hyresrätt.
I Skärholmens stadsdelsområde finns idag bara ca 300
seniorlägenheter, men inom ramen för projekt Fokus Skärholmen
finns f n inga inplanerade byggnationer av nya sådana.
Det är därför angeläget att Stockholms stad verkar för en utbyggnad
av seniorboenden i Skärholmen, att förmedlas via
Bostadsförmedlingen utan behov av biståndsbedömning.
Dessa markanvisningar bör ske på attraktiva platser ur ett
seniorperspektiv, dvs nära kollektiva trafikmedel men utan
störande trafikbuller och avgaser. Ett aktuellt exempel på sådan
plats är den föreslagna fastigheten längs Ekholmsvägen, detaljplan
2021-10000, men där planeras inga seniorbostäder.

b) Kommande års medlemskandidater i rådet.
SPF seniorerna fortsätter att söka en 6:e kandidat till
pensionärsrådet. Det är önskvärt att ordförandena för de lokala SPF
och PRO lämnar sina nomineringar till förvaltningen om ledamöter
till pensionärsråd år 2023 senast i slutet av november.

§ 7 Skrivelser



Skärholmens Stödenhet med Aktivitetscenter program för december
år 2022 har sänts ut till rådet.

§ 8 Frågor till kommande sammanträde

Rådet beslutar att till kommande sammanträde så önskar rådet att
Sara Heppling Trygg avdelningschef eller kollega till henne deltar
på kommande sammanträde för att informera om dels
Medborgarundersökningen 2022, dels parkinvesteringar inom
verksamhetsplanen.

§ 9 Övriga frågor

Samarbetsanslaget till nämndens råd diskuteras och det har enligt
uppgift kommit in till SPF, och på ett gammalt konto till PRO.

§ 10 Mötet avslutas

Ordförande tackar de närvarande för deltagande i sammanträdet och
avslutar det.
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